

SWISS MAGAZINE

—



—
BERLIN
AFFORDABLY ARTISTIC

A STAR ALLIANCE MEMBER 

swiss

Swiss
International
Air Lines



DRIVING AMID THE VINES UND EWIG GLITZERT DER GARDASEE

Selection & Text: URS HELLER

Geniesser und Gardasee-Fans müssen sich dringend zwei neue Adressen merken: das raffinierte Lefay Resort & Spa und den Golfclub Paradiso del Garda, gelegen in den Rebbergen des Bardolino.

Lovers of golf and of the Lake Garda region would be well advised to check out two new addresses: the elegant Lefay Resort & Spa and the Paradiso del Garda golf club, nestling among the Bardolino vineyards.



Urs Heller, Herausgeber des «GaultMillau Schweiz» und leidenschaftlicher Golfspieler, stellt unter dieser Rubrik regelmässig die schönsten Golfplätze aus allen Regionen der Welt vor.

Urs Heller, who publishes the "GaultMillau Switzerland" guide and is himself a passionate golfer, regularly presents fabulous golf courses from all over the world in our Golf Tip section.

Golf oder Wellness? Wer im brandneuen Lefay Resort & Spa in Gargnano hoch über dem Gardasee absteigt, bekommt beides. Das Hotel ist eine kleine Sensation, ein Prunkstück. Verschiedene Pools, die den Blick frei geben auf den in der Sonne silbern glitzernden Gardasee – atemberaubend schön! Wer angesichts dieser Vista doch noch aus dem Wasser steigt, entdeckt einen erstklassigen Spa. Die Therapeutinnen kombinieren das Beste aus der europäischen und der asiatischen Wellnesskultur. Schönstes Revier zum Chillen (bei 36 Grad) ist ein in den Felsen geschlagenes Calidarium. Die grosszügigen Zimmer und Suiten sind mit italienischer Eleganz designt: In der Halle lodert ein mächtiges Kaminfeuer.

Den routinierten Golfern sind in der Region vor allem drei Plätze bekannt: Palazzo Arzago, Gardagolf und Bogliaco; Letzterer ist ural, rustikal, aber doch sehr sympathisch und liegt in der Nähe des Lefay Resort. Den vierten sollte man entdecken: Paradiso del Garda. Die Anlage ist erst fünf Jahre jung. Jim Fazio hat die 18 Spielbahnen in die hügelige Landschaft gelegt, und zwar so, dass der Blick immer wieder frei wird Richtung See und Monte Baldo. Wo sonst der erfrischende Bardolino gekeltert wird, werden jetzt die Golfer gefordert. Vor allem beim Finale! Das Loch 17, ein Par 4, ist keine 300 Meter lang. Da wagen Klassetriple und golferische Glücksritter schon mal den Direktangriff mit dem Driver auf die Fahne! Auch die Nummer 18 bietet eine echte Birdie-Chance – was im Erfolgsfall den Bardolinokonsum auf der Clubterrasse natürlich enorm fördert. Die Anlage (ehemals ein Bauernhof aus dem 18. Jahrhundert) ist bezaubernd: Golfhotel mit 62 rustikal-ordentlichen Zimmern. Gutes Restaurant. Golfakademie mit Driving Range und vier kleinen Fairways fürs Training. •

Golf or wellness? Check into the Lefay Resort & Spa in Gargnano, high above Lake Garda in northern Italy, and you won't even have to choose. The recently opened hotel is a gem. Its various pools offer breathtaking views of the lake glimmering in the sun below, and anyone who pulls themselves away from these stunning vistas will discover a first-class spa whose attendants offer the very best elements of European and Asian wellness cultures. And there's no finer place than the calidarium, which has been hewn out of the rock. The hotel's spacious rooms and suites have all been designed and appointed with true Italian flair; and the lobby boasts a welcoming open-hearth fire.

Seasoned golfers will probably be familiar with three local courses: the Palazzo Arzago, Gardagolf and Bogliaco. The last of these, which is located close to the Lefay Resort, is ancient and rustic, yet still has great charm and appeal. But there's a fourth course well worth discovering, too. The Paradiso del Garda has only been open five years, but course designer Jim Fazio has skillfully laid out the 18 holes amid the hilly terrain to offer fabulous views of Lake Garda and Monte Baldo. So the very slopes that produce a delightful Bardolino are now testing the golfing community, too.

Nowhere is this truer than on the last two holes. The 17th, a par-four of less than 300 metres, tempts many a veteran or a confident rookie to drive straight for the green. The 18th also offers a genuine chance of a birdie; and those who achieve one tend to raise the Bardolino consumption on the clubhouse terrace! The whole complex, a golf hotel with 62 neat and rustic rooms that has been created from an 18th-century farm, is enchanting. And its further facilities include a good restaurant and a golf academy with its own driving range and four practice fairways. •



Lefay Resort:
Pool mit Traum-
sicht über den
Gardasee.

The Lefay Resort's
pool offers
fabulous vistas.



Nach der Runde ins Lefay Spa:
Wellness auf 3500 m².

For post-round relaxation:
the extensive Lefay Spa.



**Golf Bogliaco: sympathische
18-Loch-Anlage, Par 3 mit Seeblick.**

The Bogliaco: a pleasant 18-hole course,
and a par 3 with a lake view.



**Paradiso del Garda: Klubhaus mit
historischen Mauern.**

The rustic Paradiso clubhouse.



**MIT SWISS NACH MAILAND
ODER VENEDIG**

SWISS fliegt fünfmal täglich
ab Zürich direkt nach Milano-
Malpensa und dreimal täglich ab
Zürich direkt nach Venedig.
Information: SWISS.COM oder
Tel. +41 (0) 848 700 700.

FLY SWISS TO MILAN OR VENICE

SWISS offers five non-stop flights a
day from Zurich to Milan's Malpensa
Airport and three daily non-stop
services to Venice. For further
information visit SWISS.COM or
phone +41 (0)848 700 700.

**Als SWISS Golf Traveller profitieren
Sie unter anderem von folgenden**

**Vorteilen: Gratistransport Ihres Golf-
gepäcks (maximal 15 kg) auf allen
SWISS und Lufthansa Linienflügen,
kostenlose Miles & More American
Express Golf-Kreditkarte, kostenlose
GreenfeeCARD Platinum, weltweit
Spezialkonditionen auf Golfplätzen,
in Hotels und Golfschulen.**

**As a SWISS Golf Traveller you'll
enjoy benefits that include:**

**free transport of your golf baggage
(up to 15 kilos) on any SWISS or
Lufthansa scheduled flight, a free
Miles & More American Express Golf
credit card, a free GreenfeeCARD
Platinum and special terms at golf
courses, hotels and golf schools all
around the world.**

IN KÜRZE

Golf: Golf Club Paradiso del Garda, Peschiera del Garda (Verona). Par 71. 5,961 Meter. Golfakademie mit Drivig Range und vier Spielbahnen. Sportliches Hotel mitten im Golfplatz mit 62 preiswerten Zimmern. Greenfee ab EUR 60. www.golfclubparadiso.it

Hotel: Lefay Resort & Spa, Gargnano. Grosszügige Zimmer und Suiten mit Marmor und Olivenbaumholz, alle mit Seesicht. Wellness auf 3500 m². Fitnesscenter mit Personal Trainer. Salzwasserbad, Pools, Ristorante Limonaia und Smokers' Lounge. Packages: drei Nächte Lefay ab EUR 485 pro Person. www.lefayresorts.com

Gourmet-Tipp: Vecchia Lugana in Sirmione, direkt am Wasser gelegen. Ein Ristorante der Famiglia Ambrosi aus dem 15. Jahrhundert mit zwei Küchenchefs: Routinier Carmine Gazineo und Jungstar Omar Bernardi; auf der Karte sieht man, wer was kocht! Das Beste kommt in der «Vecchia Lugana» vom alten Grill. Und aus dem Gardasee! www.vecchialugana.com

Flugplätze: Mailand und/oder Venedig.

IN BRIEF

Golf: Golf Club Paradiso del Garda, Peschiera del Garda (Verona). 5,961 metres, par 71. Golf academy with driving range and four practice fairways. Sporty hotel with 62 good-value rooms in the midst of the course. Green fees from EUR 60. www.golfclubparadiso.it

Hotel: Lefay Resort & Spa, Gargnano. Generously sized rooms and suites with marble and olive-wood interiors, all with lake views. 3,500 m² wellness facility. Fitness centre with personal trainer. Salt-water and freshwater pools, Ristorante Limonaia and smokers' lounge. Three-night packages from EUR 485 per person. www.lefayresorts.com

Gourmet tip: Vecchia Lugana in Sirmione, right on the lake. Housed in premises dating from the 15th century, the restaurant, which is run by the Ambrosi family, has two chefs de cuisine: old hand Carmine Gazineo and rising star Omar Bernardi (the menu even indicates who cooks what). The best dishes are those from the venerable grill... and the lake! www.vecchialugana.com

Nearest airport: Milan or Venice.